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A hó miatt leállt a felújítás

Az (X) szignóval el lá tott szö ve gek  fi ze-
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vé le mé nyét tük   rö zik!
Szerkesztőségünk fenn tart ja a jo got, 
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őrzünk meg, és nem kül dünk vis  sza.
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Elutasított összevonás
Az önkormányzat kitart az iskolahálózat mellett

B A R A B Á S  H A J N A L

A Hargita Megyei Tanfelügye-
lőség két javaslatcsomagot 
nyújtott be a Csíkszeredai 

Polgármesteri Hivatalhoz a helyi tan-
intézetek összevonásáról. Az egyik 
szerint összevonnák a Székely Károly 
és a Kós Károly Szakközépiskolákat, 
illetve a Venczel József és a Kájoni 
János Szakközépiskolákat, az óvo-
dákat pedig az általános iskolákhoz 
csatolnák. A második szerint a há-

rom csíktaplocai szakközépiskolát 
(Kájoni János, Kós Károly, Venczel 
József) vonnák össze,  emellett még 
az volt az elképzelés, hogy az óvo-
dákat két nagyobb jogi személyiség 
alá rendelnék. Füleki Zoltán, Csík-
szereda alpolgármestere elmondta, 
az önkormányzat tárgyalásokat foly-
tatott a tanfelügyelőséggel, továbbá 
a kulturális, valamint a szociális 
szakbizottságokban is mérlegelték 
az átszervezési javaslatokat.  Arra a 
következtetésre jutottak, hogy azon 
kívül, hogy néhány igazgatói, illet-
ve könyvelői állás megszűnne, az 

átszervezés nem javítaná az oktatás 
minőségét – magyarázta az alpol-
gármester. Hozzátette, ráadásul az 
összevonásokkal megszűnne az érin-
tett tanintézetek jogi személyisége, 
és ez veszélyeztetné több, folyamat-
ban lévő európai uniós pályázatukat. 
Ugyanis számos csíkszeredai tanin-
tézet hőszigetelésére nyújt be pályá-
zatot a csíkszeredai önkormányzat.

Nem változtatnának

Az önkormányzati képviselők a fenti 
érvelések mentén kitartanak amel-
lett, hogy megmaradjon a jelenlegi 
iskolahálózat Csíkszeredában a 2019-
2020-as tanévben is. Ezt a döntésüket 
belefoglalták abba a határozatba, 
amelyet hétfői soron kívüli ülésükön 
szavaztak meg, és amely gyakorlati-
lag egy ütemtervet tartalmaz az isko-
lahálózat elfogadásának eljárásához. 
Ennek alapján a tanintézetek decem-
ber 11-ig kell beküldjék a jövő évi 
beiskolázási terveiket a polgármeste-
ri hivatalhoz, ahonnan a tanfelügye-
lőséghez továbbítják véleményezés-
re. „Az önkormányzat kifejezte, hogy 
meg akarja őrizni a jelenlegi formá-
jában az iskolai intézményrendszert, 
ha a mi javaslatainkra a tanfelügye-
lőség nem adná meg a beleegyezését, 
akkor majd Bukarestben döntenek 
erről” – jegyezte meg Füleki. Hozzá-
tette, a tanfelügyelőséggel folytatott 
tárgyalások során úgy látták, megér-
tették érveiket.

Válasz az iskolaösszevonási 
javaslatra: megőriznék 
átszervezés nélkül a jelenlegi 
iskolahálózatot

▴   F O T Ó :  G Á B O S  A L B I N

KOVÁCS ATTILA

J elentős részen a földbe kerültek már 
a gerincvezeték elemei, a csövek és 

az aknák a Kalász lakótelepen, az ut-
cákon múlt héten még az árkok, mun-
kagépek és az eső utáni sár miatt lehe-
tett nehezebben közlekedni. Az utóbbi 
már nem akadály, mivel hó lepett be 
mindent, viszont a munkálat is egye-
lőre befejezetlen. Tegnap reggelre sár 
helyett hóban botorkáltak a járókelők, 
a Tető utcában a sebességkorlátozásra, 
munkálatokra fi gyelmeztető táblákat, 
a kiásott földkupacokat hó fedte, az 
út szélén hagyott, még be nem épített 
aknákat is kerülgetniük kell az autó-
soknak. Kátyúk, gödrök nem látsza-
nak a hó miatt, viszont a lakótelep alsó 
részén, a zöldövezeten tárolt csövek 
jelzik, hogy a gerincvezeték még nem 
készült el.

Részben készült el

Kérdésünkre Szőke Domokos alpol-
gármester úgy nyilatkozott, a havazás 
miatt a városban elkezdett munkálato-
kat le kell állítani, nemcsak a Kalász 
lakótelepen, hanem a Mihail Sadove-
anu utcai tömbházak belső udvarán 
vagy a Kalász lakótelepi temetőben is. 
Októberben több nyomvonalon kezd-
ték lefektetni az említett esővíz-elveze-
tő hálózat fővezetékét a Hunyadi János 
utca alsó részétől a Tető utcán át, és 
egészen a Venczel József utcáig kellett 
volna elérni, ez azonban nem történt 
meg. Mint megtudtuk, a Tető utcai 
garázsokig jutottak el a vezetéképí-
téssel, a folytatás pedig kérdéses, ha 
a havazást erős fagy követi. Az alpol-
gármester mindezek mellett nem zárta 
ki a folytatás lehetőségét, amennyiben 
később felmelegedik az idő. Tegnap 
ottjártunkkor egy munkagép a koráb-
ban lebontott garázsok helyén felhal-

mozott, ásásból származó törmeléket, 
gyökereket rakta egy teherautóra, más 
tevékenység nem folyt.

Jövőben is dolgoznak

A felásott út- és járdaburkolat helyre-
állításával télen is biztosítani kell a 
közlekedés feltételeit a Kalász  lakó-
telepen, ahol további munkálatokra 
– amelyek majd még inkább befo-
lyásolják az autós és gyalogos forgal-
mat – csak jövőben kell számítani. 

Ugyanígy jövő tavaszig kell lebontani 
a bádoggarázsokat is. A lakótelepi 
felújítás időtartama a szerződés értel-
mében tizenegy hónap, nem számítva 
a munkavégzésre nem alkalmas téli 
hónapokat. A vezetéképítés mellett 
új út- és járdaburkolatok készülnek, 
parkolókat alakítanak ki, és teljesen 
felújítják a közvilágítási hálózatot. A 
leromlott állapotú lépcsősort is fel-
újítják, a tervben négy játszótér és egy 
sportpálya korszerűsítése is szerepel, 
utóbbi a Székely Károly Szakközépis-
kola mellett van.

• Elveszíthetnek több millió eurós európai uniós 
pályázati finanszírozást, amennyiben összevonnának 
több érintett csíkszeredai tanintézetet, megszüntetve 
jogi személyiségüket. Egyebek mellett ez az oka annak, 
hogy a csíkszeredai önkormányzati képviselő-testület 
kitart a jelenlegi iskolahálózat megtartása mellett.

Helyi rendőrséget szeretnének
A csíkszeredai önkormányzati képviselő-testület hétfői soron kívüli ülésén továbbá 
elfogadta azt a határozattervezetet, amely a helyi rendőrség létrehozásához szükséges 
eljárás elindításáról szól. Füleki elmondása szerint a Hargita megyei prefektusi hivataltól 
várnak visszajelzést, hogy hány állást hagyhatnak jóvá. A hivatalos statisztikák szerint 
ugyanis a 42 ezer lakosú városban 42 rendőri állást engedélyezhetnek, azonban a szá-
mításaik szerint kezdetnek 36 helyi rendőr elégséges lesz a feladatra. Szükségük lesz 
még a Köztisztviselők Országos Ügynökségének (ANFP ) jóváhagyására, és csak azután 
hozhatnak határozatot a helyi rendőrség létrehozásáról. Ezt követően is sok munka lesz 
még hátra, egyebek mellett közbeszerzés útján kell beszerezniük a szükséges egyenru-
hákat, és alkalmazniuk kell megfelelő személyzetet. Az intézményt a székelyudvarhelyi 
helyi rendőrség mintájára szeretnék működtetni. A testület ugyanakkor elfogadta a 
Csíkszeredai Megyei Sürgősségi Kórház övezeti rendezési tervét (PUZ) is.

• A havazás miatt le kellett állítani Csíkszeredában a 
Kalász lakótelepi felújítási munkálatot, amely az eső-
víz-elvezető hálózat építésével kezdődött. Nem tudták 
teljesen elkészíteni a rendszer gerincvezetékét, az idei 
folytatás pedig kérdéses.

Hó lepte be az építési területet, 
de akadályok azért maradtak
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Kátyúk, gödrök nem 
látszanak a hó miatt, 
viszont a lakótelep alsó 
részén, a zöldövezeten 
tárolt csövek jelzik, 
hogy a gerincvezeték 
még nem készült el.




